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Takmer  presne  po  roku,  po  krátkodobom  študijnom  pobyte  členov  predsedníctva  HOSPICE  o.z.  v

Martine, v. partnerskom Hoogeveene, navštívili naše občianske združenie priatelia z Holandska -  Afke a Ipe

de Vrieš. Cieľom ich návštevy bolo presvedčiť sa, či pobyt Martinčanov a z neho získané skúsenosti  priniesli

,  nejaký  nejaký  praktický  výsledok  v  rámci  starostlivosti  o  terminálne  chorých.  Priateľov  z  partnerského

mesta sme oboznámili s našou súčasnou činnosťou,  ktorú zaktivizovali nie iba odovzdaním  skúseností,  ale  i

materiálnou podporou. Už štyri mesiace po našej  prvej  návšteve v Hoogeveene,  o ktorej  boli čitatelia NŽT

informovaní, zabezpečili  Afke a Ipe  de  Vrieš  sponzorský  dar  nášmu  občianskemu  združeniu.  Pozostával  z

pomôcok  pre  invalidných  pacientov,  ktoré  požičiavame  našim  turčianskym  postihnutým  občanom.  Vo

výpočte  činnosti  sme  zdôraznili  našu  spoluúčasť  na  vytvorení  a  zaregistrovaní  Asociácie  hospisovej

starostlivosti  na  Slovensku.  Stanovy  asociácie  boli  zaregistrované  Ministerstvom  vnútra  SR  26.  októbra

2000.  Hosťom sme pripomenuli  anabázu  HOSPICE  o.z.  Martin,  ktorá  sa  začala  už  v  roku  1991.  Prvým

priekopníkom  myšlienky  hospisovej  starostlivosti  na  Slovensku  bol  náš  martinský  lekár  MUDr.  Stanislav

Fabuš,  CSc,  ktorý  dodnes  vykonáva  túto  činnosť  ako  neplatený  dobrovoľník.  Už  pred  desiatimi  rokmi

presviedčal  kompetentných  o  potrebe  a  naliehavosti  urobiť  oveľa  viac  pre  umierajúcich.  Naša  spoločná

snaha  nepriniesla  úspech  pri  prijímaní  legislatívy  a  vyjasnení  financovania  tejto  špecifickej  starostlivosti.

Zdôraznili sme aj skutočnosť, že Slovensko sa hlási k princípom humanizmu v zdravotníctve, no v hospisovej

starostlivosti  je  u nás  stále  neradostná  situácia.  Zatiaľ  na  mape  hospisovej  starostlivosti  v  strednej  Európe

Slovensko stále chýba.  Aj z tohto dôvodu pretrváva potreba  sponzorskej  pomoci aj  (najmä) zo zahraničia.

V Martine  ďakujeme  najmä  samospráve  a  mestskému  úradu,  že  nám  na  našu  činnosť  opätovne  prenajali

priestory za výhodných  podmienok.  Bohužiaľ,  musíme  konštatovať,  že  pri  chýbajúcej  legislatíve  sú  našimi

najväčšími sponzormi práve priatelia z partnerského Hoogeveenu.  Afke a Ipe  de Vrieš,  spolu s pani Grietje

Bottenheff nám po uznaní pre  nich síce nepochopiteľných slovenských realít venovali sponzorský dar,  ktorý

naše  občianske  združenie  použilo  na  inštalovanie  telefónnej  ústredne  s  odkazovačom  a  faxom.  Vďaka

tomuto daru sa naši dobrovoľníci môžu rýchlejšie kontaktovať s klientami a pacientami, ktorí  potrebujú naše

nezastupiteľné  účinkovanie.  Boli  by  sme  veľmi  radi,  keby  ďalšia  partnerská  návšteva  z  Holandského

Hoogeveenu, na budúci rok,  konštatovala,  že  aj  vďaka  ich  daru,  sme  v  našej  činnosti  prekonali  umŕtvené

slovenské  hospisové  legislatívne  vákuum  a  konečne  sa  dočkali  vytúžených  pravidiel,  ktoré  nemajú  slúžiť

hŕstke hospisových nadšencov, ale najmä terminálne chorým pacientom a ich vyčerpaným rodinám.


